

Le Messenger de Frelighsburg

• Urgences (incendie, accidents, ambulance, etc.) : 911

• Affaires courantes: 450-298-5133, poste 25

HEURES D'OUVERTURE DE L'HÔTEL DE VILLE:

Lundi au jeudi, de 8 h à 12 h et de 13 h à 16 h
(fermé le vendredi).

Prochaine séance du Conseil municipal: 6 mars 2017 à 19 h

FRELIGHSBURG.COM: UNE ADRESSE À REDÉCOUVRIR!

Le saviez-vous? Le nouveau site Internet de la Municipalité est maintenant en ligne! L'information destinée aux citoyens et aux visiteurs est présentée sous six onglets: Municipalité, Services, Vie communautaire, Urbanisme et environnement, Développement durable et Tourisme. Parmi les nouveautés, l'accès en ligne au rôle d'évaluation et la possibilité de s'inscrire aux courriels d'actualités, la meilleure façon de ne manquer aucune nouvelle de la Municipalité!

PLANIFICATION STRATÉGIQUE: LES CHANTIERS DÉMARRENT!

Plus de 60 personnes ont assisté à la présentation de la planification stratégique et beaucoup ont participé aux tables de travail portant sur quatre grands axes: Environnement, Économie, Société, Culture et communication. Elles ont pu discuter avec les chefs de chantier qui ont accepté de mettre sur pied des comités de travail liés à chacun des axes. Ces comités vous intéressent? Voici les coordonnées des chefs de chantier:

ENVIRONNEMENT – Michel Bonnette
michelbonnette@videotron.ca – (418) 655-5140

ÉCONOMIE – John Roy
john2roy@gmail.com – (450) 298-5298

SOCIÉTÉ – Stéphanie Dalpe
stephaniedalpe@hotmail.com – (450) 298-1335

CULTURE ET COMMUNICATION – À combler...
Avis aux intéressés! Contacter la Municipalité.

Concours de photos – Et la gagnante est...

Nancy Potvin, avec sa photo «Paysage d'automne du mont Pinnacle», remporte le chèque-cadeau de 50 \$ échangeable dans un commerce de Frelighsburg. Merci aux participants qui nous en ont mis plein la vue!

Le CAMP DE JOUR MUNICIPAL DE FRELIGHSBURG est de retour!

OFFRE D'EMPLOI

Saison du 26 juin au 18 août 2017
Nous cherchons:

- un animateur ou une animatrice ayant terminé ses études de niveau secondaire;
- un aide-animateur ou une aide-animatrice qui a entre 13 et 15 ans et veut acquérir de l'expérience dans un camp de jour.

Info: Diane Panneton au (450) 298-5133, poste 25, ou municipalite@village.frelighsburg.qc.ca

La période de candidature prend fin le 30 avril 2017
Faites parvenir votre curriculum vitae et une lettre de motivation à:

Madame Anne Pouleur, Directrice générale
Municipalité de Frelighsburg
2, place de l'Hôtel de Ville
Frelighsburg, QC J0J 1C0

INSCRIPTIONS au Camp de jour

Du 27 mars au 7 avril 2017 – du lundi au jeudi, de 8 h à 12 h et de 13 h à 16 h.

Vous trouverez les formulaires à l'Hôtel de Ville ou sur le site de la Municipalité:

www.frelighsburg.com/services/camp-de-jour-municipal

Le **Club de l'Âge d'Or** organise une **sortie à la cabane à sucre** le 30 mars prochain.

Au Toit Rouge, Mont St-Grégoire. Coût: 16 \$
Si tu veux te joindre à nous, téléphone à Diane Coutu au 450 295-2598.

Soirée des possibles

La Fiducie foncière du Mont Pinnacle, Vitalité Frelighsburg et Beat & Betterave vous invitent à «Soirée des possibles»

Projection mensuelle gratuite d'un film qui nous invite à réfléchir sur notre monde, dans un espace chaleureux et convivial.

Deux projections spéciales en mars (19 h au Beat & Betterave):

- Mercredi 8 mars (Journée internationale des femmes): «La source des femmes» (Radu Mihaileanu)

- Vendredi 17 mars (dans le cadre de la Fête des Semences de Frelighsburg): «Le semeur» (Julie Perron).

Info/inscriptions: montpinacle.ca/activites

Activités gratuites sur les sentiers de la Fiducie foncière du mont Pinnacle

À l'occasion de la Journée internationale des femmes (8 mars), la Fiducie invite les femmes à une marche de ressourcement sur ses sentiers le samedi 11 mars entre 13 h et 15 h. En cas de mauvais temps, l'activité sera reportée au dimanche.

Considérant le succès de l'atelier de pistage avec Isabelle Grégoire, éducatrice en environnement, ceux et celles qui n'ont pas eu la chance d'y assister pourront le faire dimanche 19 mars à 10 h.

Info/inscriptions: montpinacle.ca/activites

Les membres du **Club de Bridge de Frelighsburg** vous invitent à vous joindre à eux le mardi soir dès 19 h au rez-de-chaussée de l'Hôtel de Ville de Frelighsburg.
Info: Lise Lalonde Huck (450) 298-5348.

Concours «Cinq ans de plantation»!

Du 1er février au 7 mai 2017

Depuis maintenant cinq ans, la pépinière de bandes riveraines de Brome-Missisquoi distribue des arbustes aux citoyens de la MRC Brome-Missisquoi. Afin de remercier ses citoyens de leur engagement envers la préservation des cours d'eau, la MRC lance le concours «Cinq ans de plantation».

Info: www.mrcbm.qc.ca/concours-arbustes

FESTIVAL DES SEMENCES DE FRELIGHSBURG – Camp Garagona, 23 ch. Garagona

1. Festival «Crow Moon»

Samedi 18 mars 2017 de 10 h à 17 h

35 \$ par personne ou 65 \$ par famille (enfants de moins de 15 ans)

Billets et informations:
festivaldessemences.com

Repas à vendre sur place.

2. Potluck «Printemps des Peuples»

Samedi 18 mars dès 18 h, nous créerons un espace pour les échanges interculturels et découvrirons comment d'autres peuples célèbrent la nouvelle année au moment de l'équinoxe. Apportez un mets à partager. Événement sans alcool.

3. Activité gratuite dans le cadre du Festival des Semences de Frelighsburg

Dimanche 19 mars 2017 de 10 h à 17 h

La 5e édition du festival des semences de Frelighsburg est de retour et nous sommes très heureux d'accueillir plusieurs semenciers du Québec qui viendront partager leurs connaissances, leurs expériences, leurs histoires et leurs semences, qui constituent toutes une partie vitale de notre patrimoine.

Invitation à venir exprimer vos idées et vos besoins pour nos enfants et nos familles

La municipalité de Frelighsburg a commencé l'élaboration d'une Politique familiale et votre participation est importante! Vos idées alimenteront le plan d'action qui orientera le Conseil municipal pour les prochaines années.

Quand? Samedi 25 mars de 9 h 30 à 12 h 30

Qui? Tous sont bienvenus: adolescents, parents, grands-parents, couples, futures familles, etc.

Où? École primaire de Frelighsburg

L'inscription est gratuite et inclut une collation. Un service d'animation et un dîner seront offerts gratuitement aux enfants (sur demande lors de l'inscription). Pour vous inscrire, utilisez le lien suivant:

<https://goo.gl/forms/A8ttjqHCAcBg0JOc2>

ou contactez la Municipalité au (450) 298-5133 poste 25.

Date limite d'inscription: 21 mars 2017.

Nos enfants au cœur de notre communauté!

Pour la vitalité de Frelighsburg, consommons local !

The Frelighsburg Messenger

• Emergencies (fire, accident, ambulance, etc.): 911

• Regular matters: 450-298-5133, extension 25

TOWN HALL OPENING HOURS:

Monday-Thursday from 8 am to 12 pm, and from 1 pm to 4 pm (closed on Fridays)

Next Municipal Council Meeting: March 6, 2017 at 7 pm

REDISCOVER FRELIGHSBURG.COM!

Did you know? The new website of the Municipality is now online! Information for citizens and visitors is organized under six tabs: Municipality, Services, Community Living, Urban Planning & Environment, Sustainable Development and Tourism. New features include online access to the Assessment Role, and sign up for email updates so you always know what's going on in Frelighsburg!

STRATEGIC PLANNING: THE WORK IS UNDER WAY!

More than 60 people attended the presentation of the strategic planning results and many participated in the working sessions on four main topics: Environment, Economy, Society, Culture & Communication. They discussed with the project leaders who agreed to set up working committees for each of the topics. If you are interested in these committees, please contact a project leader:

ENVIRONMENT – Michel Bonnette
michelbonnette@videotron.ca – (418) 655-5140

ECONOMY – John Roy
john2roy@gmail.com – (450) 298-5298

SOCIETY – Stéphanie Dalpé
stephaniedalpe@hotmail.com – (450) 298-1335

CULTURE & COMMUNICATION – To be filled ...
Interested? Just contact the Municipality!

Photo Contest: and the Winner is ...

With her photo "Mount Pinnacle Landscape in Autumn", Nancy Potvin wins the \$50 gift certificate redeemable in a Frelighsburg business. Thank you to all participants for your stunning imagery of Frelighsburg!

The FRELIGHSBURG MUNICIPAL DAY CAMP is Back!

JOB OFFER

From June 26 to August 18, 2017

We are looking for:

- A camp counsellor who has completed Secondary 5.
- An assistant camp counsellor who is between 13 and 15 years old and wants to gain experience in a day camp.

For information, contact Diane Panneton at (450) 298-5133, ext. 25, or municipalite@village.frelighsburg.qc.ca

You have until April 30, 2017 to apply

Send your resume and cover letter to:

Anne Pouleur, Town Manager
Municipalité de Frelighsburg
2, place de l'Hôtel de Ville
Frelighsburg, QC J0J 1C0

REGISTRATION for the Day Camp

From March 27 to April 7, 2017 – Monday to Thursday 8 am to 12 pm and 1 pm to 4 pm.

Forms are available at the Town Hall or on the Municipality's Website:

www.frelighsburg.com/services/camp-de-jour-municipal

Bring your completed forms to the Frelighsburg Town Hall, 2, Place de l'Hôtel de Ville, Frelighsburg

FEES FOR DAY CAMP

Including special adventure outings on Fridays and at Camping Frelé on Wednesdays.

Resident and/or child attending Saint-François d'Assise School:

\$65 per week, or \$520 for the eight weeks

Non-resident:

\$100 per week, or \$800 for the eight weeks

FEES FOR DAYCARE

Monday to Friday from 7:30 am to 9:00 am, and from 4:00 pm to 5:30 pm

Resident and non-resident:

\$3 for a half-day

\$6 per day or \$30 per week

Friday Adventure Outings:

July 7 & 21, and August 4, 2017

PAYMENT OPTIONS

Registration fees are payable at registration by cheque or cash. You can pay in two installments with cheques dated March 27, 2017 and June 15, 2017.

For details, call (450) 298-5133 ext 25, or email municipalite@village.frelighsburg.qc.ca

Our Day Camp is certified by the Association des camps du Québec since 2013.

The team is ready to welcome you and help your kids live unforgettable moments!

The Club de l'Âge d'Or is Going on a Sugar Shack Outing March 30th.

Where: Au Toit Rouge, Mont St-Grégoire
Cost: \$16. Care to join us? Call Diane Coutu at (450) 295-2598.

Evening of Possibles

The Mount Pinnacle Land Trust, Vitalité Frelighsburg and Beat & Betterave invite you to "Evening of Possibles"

Free monthly screenings of movies that encourage us to reflect on our world, in a warm and friendly ambience.

Two special screenings in March, at 7 pm at the Beat & Betterave cultural café:

- Wednesday March 8 (International Women's Day): "La source des femmes" (The source of Women) by Radu Mihaileanu

- Friday, March 17 (as part of the Frelighsburg Seed Festival): "Le semeur" (The Sower) by Julie Perron.

Info/registration: montpinacle.ca/activites

Free Activity on the Mount Pinnacle Land Trust Nature Trails

To mark International Women's Day (March 8), the Land Trust invites women to a revitalizing walk on its trails Saturday, March 11, between 1 pm and 3 pm. In case of bad weather, the activity will be held Sunday.

Given the tremendous success of the wildlife tracking workshop with environment educator Isabelle Grégoire, those who could not participate will have a second chance Sunday, March 19 at 10 am.

Info/registration: montpinacle.ca/activites

The members of the **Frelighsburg Bridge Club** invite you to join them every Tuesday at 7 pm on the ground floor of the Frelighsburg Town Hall. Info: Lise Lalonde Huck (450) 298-5348.

"Five Years of Planting" Contest!

February 1 to May 7, 2017

For the past five years, the Brome-Missisquoi Shoreline Nursery has been giving away shrubs to the citizens of the Brome-Missisquoi MRC.

To thank the citizens for their commitment to preserving waterways, the MRC is launching the "Five Years of Planting" contest.

Read all about it on:

www.mrcbm.qc.ca/concours-arbustes

FRELIGHSBURG SEED FESTIVAL –

Camp Garagona, 23 ch. Garagona

1. Crow Moon Festival

Saturday, March 18, 2017 from 10 am to 5 pm
\$35 per person or \$65 per family (children under 15)

Tickets and information:

festivaldessemenes.com

Meals for sale on site.

2. "Spring of Nations" Potluck

On Saturday March 18th from 6 pm, we will create a space for intercultural exchanges to discover how other nations celebrate the "Equinox New Year".

Bring food to share. Alcohol-free event.

3. Free Event during the Frelighsburg Seed Festival

Sunday, March 19, 2017 from 10 am to 5 pm

The 5th edition of the Frelighsburg Seed Festival is back and we are thrilled to welcome several Quebec-based seed producers who will share their knowledge, experiences, stories and seeds, all vital parts of our heritage.

Come Share your Ideas and Needs for our Children and Families

The Municipality of Frelighsburg has begun developing a Family Policy and your participation is crucial! Your thoughts will feed into the action plan that will guide the Municipal Council for the next few years.

When? Saturday, March 25 from 9:30 am to 12:30 pm

Who? All are welcome: teenagers, parents, grandparents, couples, future families, etc.

Where? Frelighsburg Elementary School

Registration is free and a snack is included.

Entertainment and a meal will be provided to children free of charge (upon request at registration). To register, please use the following link:

https://goo.gl/forms/A8ttjqHCAcBg0JOc2

or contact the Municipality at (450) 298-5133 ext. 25. Registration deadline: March 21, 2017.

Our children are at the very heart of our community!

Ensure the Vitality of Frelighsburg... Buy Local!